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Referat fra Ældre- og handicaprådets møde den 13. april 2004
Ældre- og Handicaprådet 
Skibby Kommune

Referat fra Ældre-og Handicaprådet' s møde den 13. april 2004.

Sted : Nordhøj 4, mødelokale 5
Tidspunkt: Kl. 16.00 -  17.15

Til stede : Lise Lotte Due
Aage Johannisson 
Bent Skov Jensen 
Inge Christensen 
Else Flensted 
Annett Hjulgaard
Randi M.-L. Jensen (Handicaprådet) 
Suppleant: Mona Jørgensen

Gerda Timm (Handicaprådet)

Dagsorden :
1. Godkendelse af referat fra marts mødet.
2. Informationer ved formanden.
3. Kursusvirksomhed v/Lise Due.
4. Orientering fra DSI dialogseminar v/ Randi M.-L. Jensen.
5. Aktiviteter for ældre / kulturuger v. Else Flensted.
6. Tilsynsrapport for pleje- og beskyttede boliger
7. Klagerådet
8. Nyt fra Amtsældrerådet v/Aage Johannisson
9. Nyt fra kassereren.
10. Evt.

1. Godkendelse af referat fra marts mødet.

Referat godkendt.

2. Informationer ved formanden.

Div. modtaget materiale gennemgået.

Serviceinformation vedr. Handicappolitik godkendt til udgivelse. 

Lederforum har sendt indbydelse til konference vedr. strukturændring.
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Modtagne labels for rettelse i Idekatolog uddelt til alle.

Brev modtaget fra socialchef Jette Søe vedr. møde med Rådet.
Formanden har inviteret til Rådets næste møde.

Ældrechef Jette S. Lineil vil deltage i juni mødet, og bl.a. fortælle om det nye 
byggeri på Nordhøj, samt svare på Rådets spørgsmål om evt. andre emner 
indenfor ældreservice.

Alle ældre grupper med indlæg i ”Den grønne folder” har holdt møde, og der 
arbejdespå folderen.
Ved mødet blev udtrykt ønske om møde i efteråret med samtlige 
ældreorganisationer samt bl.a. borgmester Hans Henning Bjørnsen for at 
fortælle om strukturændringer indenfor ældreområdet efter 
kommunesammenlægning.
Mødet arrangeres senere, evt. inviteres Skole-, social- og sundhedsudvalget' s 
formand samt fritidscentrets leder.

Der er aftalt møde med Skole-, social- og sundhedsudvalget d. 25. maj 2004, 
hvor bl.a.
følgende emner ønskes drøftet: Snerydning, havehjælp, budget 2005, 
ældrepakken, udflugt for pensionister, træning evt. i Form 87.
Andre emner drøftes af Rådet på næste møde.

3. Kursusvirksomhed v/ Lise Due.

Fra kurset Retssikkerhed for ældre er modtaget materiale.
På kurset blev bl.a. orienteret om :

• De bevilligede 500 mill. kr. årligt til ældrepakken.
Rådet skal årligt følge, hvad pengene bruges til i Skibby Kommune.

• Frit valg over kommunegrænser.
• Klageråd skal være fuldt repræsenteret for at være 

beslutningsdygtigt.
• Vigtigheden af at orientere / synliggøre Rådet for befolkningen.

4. Orientering fra DSI dialogseminar v/ Randi M.-L. Jensen.

Fra dette seminar orienterede Randi med bl.a. forskelligt kommunalt 
materiale, (pjecer, kort), samt afleverede en liste med nyttige links til 
information om handicapområdet.
Vedlægges dette referat

Der vil blive tilsendt yderligere materiale fra seminaret.

Også på dette kursus blev vigtighed og måder til at orientere / formidle viden 
videre om Rådet nævnt.
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Der er modtaget brev fra DSI-Frederiksborg amt til Skibby kommune, 
Kopi vedlægges dette referat.

5. Aktiviteter for ældre / kulturuger ved Else Flensted.

Else har set på træningsredskaber på Ungdomsskolen sammen med skolens 
leder.
Redskaberne må bruges af ældre, og lokalet kan renoveres, men det er 
nødvendigt med instruktør.

Tilskud til Form 87 er stadig Rådets ønske.

Else har kontaktet Ingrid Hansen, Borgmestersekretariatet, om mulighed for 
at hun og hendes mand vil fortælle om én af deres rejser som aktivitet til 
Kulturuger 2004.
Arrangementet er planlagt til tirsdag d. 5. oktober 2004 kl. 19.00 på 
Cafeteriet, Nordhøj i samarbejde med Ældre Sagen og aftenskolen.

Der afholdes løbende møder vedr. Kulturuger 2004.

6. Tilsynsrapport for pleje- og beskyttede boliger.

Der er modtaget tilsynsrapport for plejeboligerne Nordhøj 4 og de 
beskyttede boliger.

Der vil blive arbejdet videre i Ældreservice for udbedbring af evt. mangler / 
ændringer.
Rådet vil følge tilsynsrapporteme løbende.

7. Klagerådet.

Der afventes stadig tilbagemelding fra DSI om deres repræsentant til 
Klagerådet.

Rådet ønsker der afholdes konstituerende møde snarest.

8. Nyt fra Amtsældrerådet ved Aage Johannisson.

Referat fra Amtsældrerådets sidste repræsentants skab smøde udsendt inden 
Rådets møde, Aage Johannisson gennemgik dette kort.

Bl.a. er trafik situationen drøftet igen. HUR skal kontaktes om problemer. 
Der er drøftet strukturændringer, efter kommunesammenlægning, med 
henblik på ældreområdet.

Der er forespurgt om ventetider m.v. fra hospitaler. Aage Johannisson 
kontakter ældrechef for at kunne orientere Amtsældrerådet.
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Lise Due orienterede fra samme møde om ældrerådet i Allerød og deres 
meget aktive arbejde samt dejlige lokaler.

Formanden for hospices-tanken Ole Bang havde orienteret om hospices, og 
om de nuværende sengepladser i Danmark (57 mod de 250 pladser der 
statistisk burde være).
Optagelseskriterier er : Ved livets afslutning, ved genoptræning samt efter 
cancerbehandling.

9. Nyt fra kassereren. 

Regnskabet gennemgået.

10. Evt.

Intet.

11. Næste møde.

Tirsdag d. 4. maj - 16.00, - med socialchef, Nordhøj 4,
mødelokale 5 - 1 • juni - - 75,00 - med ældrechef

- 3. august - - 16.00, - rådsmøde -


